
V Praze 16. června 2023 

 

 

Milé členstvo, 

naše fakulta nevzkvétá… chtělo by se říct a byl by to smutný eufemismus. Jsme dlouhodobě v těžkých 

časech, a naše situace je o to horší, že do současné obecné krize vstupujeme povětšinou bez rezerv. 

Třebaže na řadu věcí ani sebelépe organizovaný zaměstnanec nebude mít přímý vliv, věřím, že odborová 

organizace je důležitým prostředkem, který nám může pomoci situaci zlepšit. Rád bych věnoval díl 

svého času a energie tomu, aby naše odbory byly fungující organizací, o kterou se budou moci 

zaměstnanci opřít. Zároveň se pokusit aktivitou odborů oslovit naše kolegy k tomu, abychom se 

v nastávajících potížích brali za sebe a svoje postavení společně lépe a efektivněji. 

Ze svých priorit bych zdůraznil: 

- Bdění nad dodržováním zákoníku práce a kolektivní smlouvy; přestože nemůžeme zabránit 

snaze o zeštíhlení našich stavů, vše se musí odehrát podle zákona a s ohledy k našim právům; 

časté situace, kdy je z nouze zákoník práce často ohýbán a porušován, musí skončit 

- Pokračování vyjednávání s rektorátem, i s využitím soudního tlaku proti nerovnostem mezd 

v rámci univerzity – našeho zaměstnavatele 

- Odborové organizace napříč univerzitou i spřátelenými institucemi (AV ČR, muzea, vzdělávací 

instituce a státní sektor) by měly maximálně spolupracovat. Nastávající občas velmi nesmyslné 

šetření nesmí dopadnout na nás jako hlavní oběti 

- Odbory musí hrát aktivní roli v organizaci protestů proti podfinancování (zejména humanitních) 

vysokých škol 

- Jakožto bývalý pracovník knihovny se chci zvlášť stavět na stranu kolegů „neakademiků“, kteří 

jsou v jednáních na fakultě často opomíjeni; bez fungujícího administrativního a informačního 

aparátu nebude naše fakulta prospívat 

Zároveň jsem, přesvědčený o jeho kvalitách, nominoval do voleb kolegu dr. Víta Zdrálka, kterého bych 

rád touto cestou doporučil jako kandidáta do výboru. 

 

        S díky za pozornost 

        Jakub Izdný 

        Ústav českých dějin FF UK 


